

IMMEDIATE RELEASE

Hong Kong Adventist Hospital Congratulates The Hong Kong University of Science on Establishing Hong Kong's Third Medical School

(Hong Kong — November 18, 2025) Hong Kong Adventist Hospital (HKAH) is pleased to announce the official confirmation of the establishment of Hong Kong's third medical school at The Hong Kong University of Science and Technology (HKUST), and extends heartfelt congratulations. This significant milestone not only marks a major advancement in local medical education but also represents a proactive step forward in Hong Kong's healthcare sector.

As one of the 244 hospitals within the "Adventist Health" global network, HKAH is committed to providing high-quality, personalized medical services to patients while actively introducing advanced medical technologies. The hospital is honored to participate in this important developmental journey and contribute to the progress of healthcare in Hong Kong. A formal memorandum of understanding was signed on March 3 of this year, aiming to leverage this collaboration to promote further development in the medical field.

This mutual collaboration will focus on three main areas:

- **Global Training and Research:** HKAH is part of the global healthcare network of the Seventh-day Adventist Church, with hospitals, medical schools, and universities in the United States, Australia, Japan, Korea and Malaysia. The collaboration will facilitate cooperation between HKUST and clinical medical experts worldwide, which will help establish an international platform that promotes talent training and research development, with the aim of enhancing the quality of medical education.
- **Clinical Training Opportunities:** Through its affiliated institutions, including Hong Kong Adventist Hospital—Stubbs Road, Hong Kong Adventist Hospital—Tsuen Wan, and two medical centers, the hospital will provide HKUST medical students with hands-on clinical practice training, enriching their educational experience.
- **Centers of Excellence:** In response to community needs, multiple specialized centers of excellence will be established to promote community health-oriented projects and practice patient-centered care.

Mr. Alex Lan, President and CEO of Hong Kong Adventist Hospital, expressed his congratulations to HKUST on the approval of establishing the third medical school. He stated, 'As Hong Kong faces an aging population, the demand for medical professionals has become imperative. This collaboration not only advances our mission to provide high-quality medical services but also strengthens medical training and research development. We hope that the outcomes of education and research will benefit society. The establishment of the third medical school represents a pivotal moment in the evolution of healthcare in Hong Kong. We look forward to closely collaborating with HKUST to effectively leverage clinical resources and expertise in support of medical education and research.'

HKAH and HKUST will work together to foster medical development, laying a solid foundation for cultivating exceptional medical professionals.

Adventist Health Hong Kong

Adventist Health Hong Kong has been rooted in Hong Kong for over half a century and is part of the global healthcare network of the Seventh-day Adventist Church, encompassing more than 244 hospitals and 1840 healthcare facilities. In Hong Kong, it operates two hospitals: Stubbs Road and Tsuen Wan, along with medical centers in Causeway Bay and Taikoo Place, providing nearly 600 beds and over 20 specialized services.

As the only medical institution in Hong Kong to receive Joint Commission International (JCI) accreditation three times, Adventist Health Hong Kong is committed to leading the forefront of medical technology. Its core specialties include the Heart Center and Robotic Surgery Center, equipped with advanced robotic surgical systems and hybrid catheterization suites, offering 24-hour emergency services, outpatient clinics, and inpatient care.

Adventist Health Hong Kong promotes a holistic health philosophy, viewing individuals as complete entities. In addition to focusing on disease treatment, it actively advocates for preventive medicine and healthy lifestyles. The organization has established a charity fund to provide medical assistance and custom health plans for individuals, families, and businesses to comprehensively safeguard the health of the community.

More Information:

- Hong Kong Adventist Hospital – Stubbs Road: www.hkah.org.hk
- Hong Kong Adventist Hospital – Tsuen Wan: www.twah.org.hk
- Adventist Medical Center: www.adventistmedical.hk

Media Enquiry

Hong Kong Adventist Hospital

Lily Chan

Tel: (852) 3651 8838

Mobile: (852) 9753 4782

Email: lily.chan@hkah.org.hk

即時發布

香港港安醫院恭賀香港科技大學 獲批籌辦香港第三間醫學院

(香港 — 2025 年 11 月 18 日) 香港港安醫院欣悉香港科技大學獲批籌辦香港第三間醫學院，謹此致以衷心祝賀。此重要里程碑不僅標誌著本地醫學教育的重大進展，更是本港醫療領域向前邁進的積極一步。

香港港安醫院作為「Adventist Health」全球網絡旗下 244 間醫院之一，秉承使命，致力為病人提供優質且個人化的醫療服務，並積極引進先進醫療技術。本院幸能參與這一重要發展歷程，為推動本港醫療發展作出貢獻。雙方已於今年 3 月 3 日簽署合作備忘錄，期望透過合作在醫療領域發揮作用，共同促進香港醫療發展。

雙方合作將聚焦以下三大方向：

- **國際化培訓與科研：**香港港安醫院隸屬基督復臨安息日會的全球醫療網絡，在美國、澳洲、日本、韓國及馬來西亞等均設有醫院、醫學院及大學，將有助科大與世界各地的臨床醫療專家合作，建立一個促進人才培訓與科研合作的國際化平台，以實現提升醫療教育質素之目標。
- **臨床培訓拓展：**透過港安醫療旗下機構，包括香港港安醫院—司徒拔道、香港港安醫院—荃灣及兩間醫療中心，為科大醫學院提供全面的臨床實踐培訓。
- **卓越醫療中心：**因應社會需求，攜手建設多個卓越醫療中心，推動以社區健康為導向的項目，實踐以病人為本的護理理念。

香港港安醫院行政總裁及院長凌宏寶先生表示：「我們衷心祝賀科大獲批籌辦第三間醫學院。面對香港人口老化，醫療專業人才需求殷切。雙方合作不僅延續本院提供優質醫療服務的宗旨，更進一步加強醫療培訓與科研發展，希望教研成果惠及社會。第三間醫學院的成立是本港醫療發展的關鍵時刻，我們期待與科大緊密合作，善用臨床資源與專業知識，支援醫學教育與研究工作。」

香港港安醫院與科大將共同為醫療發展作出貢獻，為培育卓越醫療專業人才奠定堅實基礎。

港安醫療

港安醫療紮根香港逾半世紀，隸屬基督復臨安息日會全球醫療網絡，體系涵蓋超過 244 所醫院及 1840 間醫療機構。本港設有司徒拔道及荃灣兩間醫院，以及銅鑼灣、太古坊兩所醫療中心，共提供近 600 張病床及逾 20 項專科服務。

作為全港唯一三度榮獲國際聯合委員會 (JCI) 認證並兩度獲頒「認證金章」的醫療機構，我們緊貼醫療發展趨勢，引領技術前沿，設有多個優質專科中心，其中以心臟中心與機械臂外科中心為核心專科，配備多台機械臂手術系統及混合式心導管手術室等先進設備，提供 24 小時急診、專科門診與住院服務。

港安醫療秉持「全人健康」理念，視人為完整個體，既重疾病根治，亦積極推動預防醫學及健康生活方式。我們心繫弱勢，設立慈善基金提供醫療援助，傳遞健康希望。同時為個人、家庭及企業定制健康方案，全面守護市民健康。

更多資訊請瀏覽：

- 香港港安醫院-司徒拔道：www.hkah.org.hk
- 香港港安醫院-荃灣：www.twah.org.hk
- 港安醫療中心：www.adventistmedical.hk

傳媒查詢

香港港安醫院

陳小姐

電話: (852) 3651 8838

手提: (852) 9753 4782

電郵: lily.chan@hkah.org.hk